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Det började med ett litet hus 
i form av en snögubbe för åtta år 
sedan. Efter det har man kunnat 
se allt från disneyslottet och Hans 
och Gretas hus, till järntronen från 
tv-serien Game of thrones. Alla gjor-
da av pepparkaksdeg. 

Familjen Mc Queen samlas varje 
år för att baka storslagna peppar-
kakshus hos föräldrarna som bor i 
Falkenberg. 

– Det är så himla kul och fantas-
tiskt att få göra något tillsammans. 
Det är en stark familjetradition 
med mig i spetsen, säger Ellen Mc 
Queen, projektledare och det näst 
yngsta barnet i en syskonskara på 
fyra.

I år var det tomtens hus på Nord-
polen som blev motivet. I stugan på 
Skrea Strand lyses hela köksfönstret 
upp, med pepparkakshuset på 160 

gånger 160 centimeter, för förbi-
passerande att beskåda i mörkret. 

– Vi tar oss verkligen an projek-
tet. Barnen inkluderas på ett hörn, 
men de brukar sitta vid ett annat 
bord med morföräldrarna. Det är 
mest en lek för oss vuxna syskon 
och respektive.

När pepparkakshuset tar sin form 
är det blodigt allvar, men i år kunde 
det traditionsenliga bakverket inte 
bli till som vanligt.

– Vissa i familjen är i riskzon 
och i dessa tider ska vi inte umgås 
i grupp. När vi pyntande kunde bara 
min bror och hans sambo vara med. 
I skift fick vi byta rum med olika 
stationer, medan resten av syskonen 
dirigerade via zoom.

Innan pepparkaka blir till hus 
inhandlas det nästan tio kilo pep-
parkaksdeg. Förbaket tar ungefär 
två veckor och de färdiga delarna 

Mamma Ulla Mc Queen och pappa Mike Mc Queen framför årets pepparkakshus föreställande Nordpolen. Bild: Håkan Johansson

Pepparkakshuset hos 
familjen Mc Queen 
ger julglädje åt alla

Samhälle

Falkenberg: Familjen Mc Queen samlas varje år för att baka storslagna pep-
parkakshus. I år fylls hela köksfönstret i den lilla stugan på Skrea Strand av 
det ätbara Nordpolen för förbipasserande att beundra i mörka tider. 
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fraktas ner från Göteborg där sys-
konen bor. 

– Jag är tacksam för att min sambo 
står ut med allt kavlande. Det ska-
par sådan julstämning och luktar 
pepparkaka i både lägenhet och 
trappuppgång i flera veckor. 

Ellen Mc Queen tycker inte att mo-
tivet spelar så stor roll. Syftet är att 
göra något tillsammans. I år vill 
familjen sprida ljus på gatan och 
dela det med förbipasserande. När 
Nordpolen stod färdig bjöd de över 
grannar på varm dryck för att be-
undra skapelsen utifrån.

– Det bästa är när vi beundrar det 
färdiga huset och alla kan säga att 
de gjort sin del. Det är en tradition 
som jag hoppas får finnas med oss 
för evigt.

Emma  Klingborg

Samhälle

Nordpolen år 2020. 
 Bild: Håkan Johansson

I år vill familjen sprida ljus på gatan och dela det med förbipasserande. 
När Nordpolen stod färdig bjöd de över grannar på varm dryck för att 
beundra skapelsen utifrån. Bild: Håkan Johansson

Disneyslottet år 2019. Bild: Ellen McQueen

Ebba Mc Queen med järntronen (från tv-serien Game of thrones) år 
2017. Bild: Ellen McQueen

Tung trafik 
får köra över 
Söderbron
Falkenberg: Långa lastbilar 
får även i fortsättningen köra 
över Söderbron. Förslag har 
lagts på olika begränsningar 
av lastbilstrafiken över bron. 
Men kultur-, fritids- och tek-
niknämnden valde att avslå 
motionen.

– Detta har varit en riktig lång-
körare och förvaltningen har gjort 
en ordentlig utredning. Man har 
tittat på vad effekterna skulle bli, 
säger nämndens ordförande Geor-
gia Ferris (KD).

En motion och medborgarförslag 
har lagts om att förbjuda lastbilar 
över tolv meter att köra på  Söder-
bron. Det har även föreslagits att 
sänka hastigheten för att minska 
buller från trafiken.

Främst handlar det om transpor-
ter söderifrån till de olika företagen 
i och omkring hamnområdet, till 
exempel, Lantmännen, Coop och 
Terminalbolaget .

– Nu är Kristineslättsallén byggd 
som en infartsled och anpassad för 
att klara av den här trafiken och 
bostadsområdena är försedda med 
bullerplank. Bullermätningar har 
visat att sänkt hastighet från 50 
till 40 skulle knappt göra någon 
skillnad. Det handlar om en eller 
två decibel.

– Att förbjuda längre lastbilar 
skulle dessutom innebära att vi 
flyttar problemet till Tångaron-
dellen där vi har problem idag. 
Ett förbud vid Söderbron skulle 
också innebära problem med att 
långa lastbilar skulle få köra in och 
vända på lokalgator för att hitta 
rätt till slut.

Nämnden menar därför att det 
inte är motiverat med några änd-
ringar.

– Det skulle bli väldigt negativt 
för de  berörda företagen. Om trans-
porterna får ta långa omvägar för 
att komma dit skulle det även gå 
emot kommunens hållbarhetsmål, 
menar Georgia Ferris.

Mårten Samuelson
marten.samuelson@hn.se 010-471 52 74

Trafik

Centerpartisterna Tore Holmefalk 
och Per Johansson tillhör dem som 
velat begränsa trafiken med stora 
lastbilar på Söderbron. 
 Bild: Ola Folkesson/HN Arkiv

” Det skulle bli väldigt 
negativt för de  berör-
da företagen.
Georgia Ferris (KD)
ordförande i kultur-, fritids- och tek-
niknämnden


